
PROTOKÓ£ 
z obrad XXVIII sesji rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 24 paêdziernika 2008 roku 
w siedzibie Urzêdu Gminy 

 
W XXVIII sesji Rady Gminy udziaù wziêùo 15 radnych na ogólna liczbê  15 radnych, ponadto 
w sesji uczestniczyli : Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , pani Krystyna Magda Skarbnik 
Gminy , pani Krystyna Kwiatkowska  Sekretarz Gminy, radni Powiatu pani Maria Bych oraz 
soùtysi soùectw gminy Marciszów. 
Listy obecno�ci radnych i soùtysów stanowi¹ zaù¹czniki nr 1 i 2 do protokoùu. 
Rozpoczêcie obrad XXVIII sesji  godz.13.00, zakoñczenie 15.30. 
Porz¹dek obrad :  
1/ Otwarcie obrad . 
2/ Przyjêcie protokoùu z XXVI i XXVII sesji. 
3. Stwierdzenie quorum. 
4/ Informacja Wójta Gminy i Przewodnicz¹cego Rady Gminy z prac miêdzy sesjami. 
5/ Stan przygotowania do akcji zima. 
6/ Analiza stanu o�wietlenia. 
7/ Ocena Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. 
8/ Podjêcie uchwaù w sprawach : 
a/ przyjêcia Regulaminu przyznawania dofinansowania ze �rodków  Gminnego  
    Funduszu  Ochrony Úrodowiska i Gospodarki Wodnej osobom fizycznym i  
    wspólnotom mieszkaniowym na usuwanie i utylizacjê odpadów niebezpiecznych ,  
    zawieraj¹cych azbest  pochodz¹cych z budynków mieszkalnych i gospodarczych na  
    terenie Gminy Marciszów, 
b/ wprowadzenie zmian w uchwale Rady Gminy Marciszów nr XIII/71/03 z dnia 10  
    wrze�nia 2003 roku w sprawie : przeznaczenia �rodków Gminnego Funduszu  
    Ochrony Úrodowiska i  Gospodarki Wodnej, 
c/ zmian w bud¿ecie gminy na rok 2008, 
d/ ustalenia trybu udzielania dotacji z bud¿etu Gminy Marciszów dla niepublicznych  
    przedszkoli,   
e/ zasad i trybu udzielania dotacji , sposobu jej rozliczania i kontroli na prace  
    konserwatorskie  restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do  
    rejestru zabytków , nie stanowi¹cych wùasno�ã gminy, 
f/ uchwalenie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, 
g/ okre�lenie stawek podatku od �rodków transportowych, 
h/ ustalenia wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci, 
9/ Interpelacje i zapytania radnych. 
10/ Sprawy ró¿ne. 
11.Zamkniêcie obrad. 
Ad.1. 
Otwarcie obrad sesji. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy otworzyù obrady sesji witaj¹c jej 
uczestników. 
Ad.2. 
Stwierdzenie quorum. 
Na podstawie listy obecno�ci Przewodnicz¹cy Rady Gminy stwierdziù quorum w zwi¹zku, z 
czym Rada mo¿e obradowaã i podejmowaã decyzje. Zwróciù siê do radnych z zapytaniem , 
czy wnosz¹ uwagi i wnioski do przedstawionego porz¹dku obrad. 
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Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zaproponowaù wprowadzenie do porz¹dku obrad projekt uchwaùy , która dotyczy ustalenia 
ekwiwalentu pieniê¿nego dla stra¿aków ochotników bior¹cych udziaù w akcjach ratowniczych  
a  podejmowanej w dniu 25 wrze�nia 2008 roku. Poinformowaù , ¿e  zmiana dotyczy zawarcia 
w tej uchwale paragrafu mówi¹cego o tym , ¿e uchwaùa wchodzi w ¿ycie po upùywie 14 dni 
od daty jej ogùoszenia w dzienniku Urzêdowym Województwa Dolno�l¹skiego, czego nie 
zawieraùa poprzednia uchwaùa. 
Pani Krystyna Kwiatkowska  Sekretarz Gminy  
Poinformowaùa o rozmowie z Nadzorem i Kontroli Urzêdu Dolno�l¹skiego i w zwi¹zku z tym  
¿e jest to pierwsza tego typu uchwaùa zebrane konsylium we Wrocùawiu ustaliùo , ¿e powinna 
ta uchwaùa byã publikowana i z tego tytuùu nie bêdzie ¿adnego rozstrzygniêcia jednak nale¿y 
j¹ podj¹ã ponowienie. 
Rada Gminy nie wyraziùa sprzeciwu do wprowadzenia tego projektu uchwaùy do porz¹dku 
obrad. 
Innych uwag nie wniesiono. 
Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad z poprawk¹ zostaù przyjêty jednogùo�nie. 
Ad.3. 
Przyjêcie protokoùów z XXVI i XXVII sesji. 
Przyjêto bez uwag. 
Ad.4. 
Informacja Wójta Gminy i Przewodnicz¹cego Rady Gminy z prac miêdzy sesjami. 
Informacja Przewodnicz¹cego Rady Gminy stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu ,do którego 
radni nie wnie�li uwag. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy poinformowaù o :  
- szczegóùowym stanie w sprawie WPWiK , gdzie SKO kolejny raz uchyliùo decyzjê Wójta  
  Gminy  i  w zwi¹zku, z czym przygotowuje kolejne uzasadnienie do wskazania wraz z  
  dodatkow¹ ekspertyz¹ biegùego ksiêgowego , z powodu nie uiszczania opùat , ponadto  
  odmawiaj¹ trzech uzgodnieñ i zgody na warunki przyù¹czy jak równie¿ na ù¹cza lokatorów  
  mieszkañców do wodoci¹gów. W dniu dzisiejszym dokonano w Sêdzisùawiu przy asy�cie  
  dwóch wpiêã w asy�cie  policji do wodoci¹gu gminnego pomimo , ¿e jest  pozwolenie na  
  budowê i inne  niezbêdne  dokumenty. Nastêpnie bêd¹ siê podù¹czali mieszkañcy   
  Marciszowa przy zachowaniu oczywi�cie  prawa. Kilka miesiêcy temu wyst¹più do  
  Starostwa o wykre�lenie z ewidencji zarz¹dzajacego,  WPWiK  , które z kolei wyst¹piùo do   
  Ministerstwa  , co spowodowaùo zawieszenie sprawy. Umowa nie obowi¹zuje od momentu    
  wyst¹pienia Gminy Marciszów ze Zwi¹zku, dlatego odwoùuje siê do SKO. 
Wójt Gminy zapoznaù ze  szczegóùami dot. nieruchomo�ci na PKP gdzie  po otrzymaniu aktu  
notarialnego przejmuje  noclegowniê i ulicê Dworcow¹ w Marciszowie.  
- udziaù w konwencie n/t ochrony �rodowiska , inwestycji gminnych, 
- udziaù w apelu z okazji  Dnia Edukacji,  
- spotkanie n/t wniosków i dokumentacji  WPI  do bud¿etu, 
Do przedstawionych informacji nie wniesiono uwag. 
Ad.5. 
Stan przygotowania do akcji zima. 
Pan Wójt Gminy zapoznaù ze stanem zakupionego sprzêtu, do ,którego dokupiono koparkê , 
ci¹gnik ,pùug du¿y z maùym ci¹gnikiem ,  przyczepy tak, ¿e o akcje zimê sezon 2008/2009 
Pan Wójt Gminy jest spokojny chyba, ¿e zaistniej¹ ekstremalne warunki wówczas  zwróci siê 
o pomoc do innych. Porównuj¹c do poprzednich lat sytuacja ulegùa zmianie na lepsze,  choã 
przyznaje, ¿e nie da siê za jednym zamachem caùej Gminy od�nie¿yã tj.120 km dróg, jakie 
posiadamy.   
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Od�nie¿anie bêdzie odbywaã siê dotychczasowym sposobem tj. zaczynaã siê bêdzie od  
najbardziej zasypanych dróg , ale to wszystko zale¿y od tego, jaka bêdzie zima. Drogi 
powiatowe bêd¹ od�nie¿ane przez Starostwo. 
Ad.6. 
Analiza stanu o�wietlenia. 
Analizy dokonaù pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy zwracaj¹c uwagê na zwiêkszenie 
punktów �wietlnych na terenie Gminy Marciszów do okoùo 400 punktów oraz zamiaru 
wymiany 180 punktów na energooszczêdne. Ponadto wstêpnie rozmawiaù n/t wyù¹czeñ lamp 
od godziny 23.00 do 4.00 rano jak to jest w wiêkszo�ci gmin,  co przyniesie okre�lone 
oszczêdno�ci nie zmniejszaj¹c przy tym stanu bezpieczeñstwa i stwierdziù , ¿e dziêki 
o�wietleniu to bezpieczeñstwo ulegùo poprawie. Poinformowaù radnych z Sêdzisùawia , ¿e od 
dnia dzisiejszego nowe lampy  bêd¹ ju¿ od dnia dzisiejszego �wieciùy. 
Do analizy nie wniesiono uwag. 
Ad.7. 
Ocena Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. 
Pan Wójt oceniaj¹c WPI przypomniaù o zgodno�ci WPI ze Strategi¹ , która bêdzie jeszcze 
aktualizowana i modyfikowana. 
Patrz¹c wstecz ka¿dy powinien wiedzieã, co zostaùo zrobione m.in. zmiana funkcjonowania 
o�wiaty, dziêki czemu  zmniejszono koszty jej utrzymywania oraz zùo¿ono wnioski  na ró¿ne 
zadania. Widomo, ¿e chciaùoby siê wiêcej, jednak  robi siê tyle ile mo¿na.  
Do przedstawionej oceny nie wniesiono uwag. 
Ad.8. 
Podjêcie uchwaù w sprawach :  
- przyjêcia regulaminu przyznawania dofinansowania ze �rodków Gminnego Funduszu  
  Ochrony Úrodowiska i Gospodarki Wodnej osobom fizycznym i wspólnotom  
  mieszkaniowym na usuwanie i utylizacjê odpadów niebezpiecznych , zawieraj¹cych  
  azbest pochodz¹cych z budynków mieszkalnych i gospodarczych na terenie Gminy  
  Marciszów. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù  radnym tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada Gminy w gùosowaniu przyjêùa projekt uchwaùy jednogùo�nie , który stanowi zaù¹cznik nr 
4 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Rady gminy Marciszów nr 
XIII/71/03 z dnia 10 wrze�nia 2003 roku w sprawie : przeznaczenia �rodków Gminnego 
Funduszu Ochrony Úrodowiska i Gospodarki Wodnej. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù  tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 
5 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie zmian w bud¿ecie gminy na 2008 rok. 
Tre�ã uchwaùy odczytaùa pani Krystyna Magda  Skarbnik Gminy  , do której radni nie wnie�li 
uwag. 
Rada Gminy  w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 1 gùosem �wstrzymuj¹cym �  , 0 gùosów 
�przeciwnych � przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z bud¿etu  
  gminy Marciszów dla niepublicznych przedszkoli,  
Radna Czesùawa Olejniczak  
Zaproponowaùa zmianê  zapisu w projekcie uchwaùy w § 3 pkt.3. posiadaj¹cym brzmienie 
�Dotacja przysùuguje na ka¿de dziecko w wieku od 3 do 5 lat , licz¹c od miesi¹ca , w którym  
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dziecko zaczyna 3 lata� na zapis �Dotacja przysùuguje na ka¿de dziecko w wieku od 3 do 5 lat  
licz¹c od miesi¹ca ,w którym dziecko zaczyna 3 rok ¿ycia� 
Propozycja zostaùa przyjêta bez uwag. 
Rada Gminy w gùosowaniu 13 gùosami �za� , 2 gùosami �wstrzymuj¹cymi � ,0 gùosów� 
przeciwnych przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : ustalenia trybu udzielania dotacji , sposobu jej rozliczenia 
i kontroli n prace konserwatorskie , restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków nie stanowi¹cych wùasno�ã gminy. 
Skarbnik Gminy zapoznaj¹c z tre�ci¹ projektu uchwaùy poprosiùa o dokonanie poprawek w 
nastêpuj¹cych  paragrafach w podstawie prawnej wykre�liã art.176 , w § 1 pkt.3. pod.1. 
skre�liã �lub refinansowanie� jest w pkt.2 oraz w § 2 pkt.2. dopisaã � przy zabytku o , którym 
mowa w § 1 ust.1. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã uchwaùy , do której  nie wniesiono uwag i 
stanowi zaù¹cznik nr 7 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie uchwalenie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata  
  2009-  2012, 
Radny Janusz Banasiewicz  
Zgùosiù bù¹d w projekcie uchwaùy w § 2 w zapisie �Na Wieloletni Plan Inwestycyjny skùada 
siê realizacja siedmiu programów inwestycyjnych � a powinno byã �dziewiêciu programów 
inwestycyjnych�.Poprawka zostaùa naniesiona. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê o skorygowanie kwot w zaù¹czniku  do projektu uchwaùy punktu pierwszego dot.� 
opracowania dokumentacji i budowa wodoci¹gu dla miejscowo�ci  Wie�ciszowice  oraz w 
zakresie  opracowania dokumentacji i budowy odcinka wodoci¹gu w Marciszowie  
ul.Nadrzeczna od nr 20-30, poprawki zostaùy dokonane  
Radna Czesùawa Olejniczak  
Zwróciùa siê z zapytaniem, z czego wynika sytuacja , ¿e budowa zaplecza sportowego  w 
Sêdzisùawiu zostaùo przesuniêta na rok 2010 , a byùo na rok 2009 i  przesuwa siê ju¿ przez 
siedem lat oraz na zadanie dot. �opracowania dokumentacji budowlanej oraz wykonanie 
remontu i czê�ci zmiany sposobu u¿ytkowania budynku remizy OSP na �wietlicê wiejsk¹ w 
Pastewniku� ,  gdzie pierwotnie byùa mowa o 200,0  zù  ,a obecnie jest 650.0 zù  
W odpowiedzi Wójt Gminy przypomniaù , ¿e w Pastewniku byùa mowa o kwocie 200,0 zù, ale 
z Odnowy Odbudowy Wsi , natomiast w Sêdzisùawiu je�li bêdzie mo¿liwo�ã otrzymania 
200,0  �rodków z zewn¹trz to bêdzie zadanie wcze�niej wykonane  ,a zapis o terminie nie jest 
nie zmieniony i tak naprawdê nie jest to przesuwane siódmy  rok , bo  wykonanie tych prac  
rozpoczêto w u.r. na jesieni , a rok 2009 to byùa ju¿ przymiarka i my�li , ¿e ten czas siê ju¿ nie 
wydùu¿y, je¿eli uda siê pozyskaã �rodki.   
Przypomniaù ponadto genezê powstawania zaplecza sportowego w Sêdzisùawiu pocz¹wszy od 
zaùatwienia wagonu kolejowego na szatniê , wyst¹pienia Rady Soùeckiej i soùtysa o 
przygotowanie dokumentacji , pozwolenia na budowê. Nastêpnie o�wiadczenie Rady 
Soùeckiej wspólnie z panem S.Wesoùowiczem, i¿  wybuduj¹ szatniê. Pan Wójt na sesji 
zadeklarowaù , ¿e w miarê mo¿liwo�ci Gmina materiaùowo pomo¿e maj¹c deklaracjê radnej  z 
Sêdzisùawia , ¿e sytuacja nie ulegnie zmianie, która  jest w dalszym ci¹gu wiêc, Wójt jest 
spokojny, tym bardziej ,  ¿e wie� bierze na siebie robociznê,  co pozwala na to, ¿e nie wiele 
nakùady musiaùby zwiêkszyã, dlatego nie obawia siê, ¿e nie podoùa siê zadania wykonaã, 
nawet gdyby trzeba systemem gospodarczym je wykonaã.  
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Radna Jadwiga Adamczyk 
Zwróciùa siê w sprawie zadania Pt. przebudowa boiska sportowego w Marciszowie , które 
zmieniùo nazwê ,a ponadto wskazaùa na bù¹d w sumowaniu prosz¹c o poprawienie, co zostaùo 
uczynione. 
Wójt Gminy poinformowaù , ¿e bark jest dokumentacji na to zadanie.    
Radny Wùadysùaw Wróblewski 
Zwróciù siê  zapytaniem w sprawie o�wietlenia w Domanowie i Pustelniku , którego brak, z 
czym na posiedzeniu Komisji Rolno Bud¿etowej zwracaù siê do kierownika referatu 
inwestycji i infrastruktury Urzêdu Gminy , który poinformowaù, ¿e nie bêdzie robione m.in., 
dlatego ¿e obecne sùupy nie speùniaj¹ wymogów. 
Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù , ¿e nie jest to inwestycja, wiêc nie jest to zadanie 
tak zapisane i bêdzie robione w ramach prac bie¿¹cych i zostanie wykonane. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê  zapytaniem dotycz¹cym stwierdzenia Energetyki, ¿e  sùupy drewniane nie 
speùniaj¹ wymogów jako sùupy , to czy speùniaj¹ wymogi jako linia elektryczna, je¿eli tak, to 
Energetyka jest nie w porz¹dku wobec takiego stwierdzenia  daniem radnego.  
Wójt Gminy w odpowiedzi uznaù, ¿e radny ma racjê jednak nie ma wpùywu na takie 
poczynania Energetyki. 
Innych spraw nie wniesiono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu 11 gùosami � za  � przyjêciem  projektu uchwaùy , 4 glosami 
�wstrzymuj¹cymi � , 0 gùosów �przeciwnych przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi 
zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
Pan Przewodnicz¹cy Rady Gminy ogùosiù 10 minutow¹ przerwê. 
Po przerwie : 
- projekt uchwaùy w sprawie : okre�lenia stawek podatku od �rodków transportowych. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przypomniaù , ¿e na posiedzeniach wszystkich komisji 
jednogùo�nie przyjêto zaproponowane stawki  i odczytaù  tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 
9 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : ustalenia wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poinformowaù o uczestniczeniu w posiedzeniach na  ka¿dej 
komisji i zapoznaù z zastrze¿eniami do stawek § 1, pkt 1 �c�  brzmi¹cego  �pozostaùych w 
tym zajêtych na prowadzenie odpùatnej statutowej dziaùalno�ci po¿ytku publicznego przez 
organizacjê po¿ytku publicznego � 0,24 zù od 1 m2 powierzchni� Komisja Bud¿etu i 
Rolnictwa zaproponowaùa stawkê 0,24 zù od 1m2 powierzchni , byùa tez propozycja 0,22 zù i 
0,25 zù. 
Pan Wójt Gminy zaproponowaù zastosowanie stawki  0,25 zù za m2 , która zdaniem Wójta 
Gminy jest stawk¹ rozs¹dn¹ , natomiast w punkcie 2 pod.�b� od budynków lub ich czê�ci 
zwi¹zanych z prowadzeniem dziaùalno�ci gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich 
czê�ci zajêtych na prowadzenie dziaùalno�ci gospodarczej i pozostawiã  stawkê 19,20 zù od 
m2,  poniewa¿ wszystko siê zmienia równie¿ warto�ã pieni¹dza i mo¿na zwiêkszaã go 
stopniowa jednak nie obni¿aã. 
Radny Adam Ry¿owski  
Przedstawiù procentowe wyliczenie wzrostu i spadku wysoko�ci podatku i uwa¿a, ¿e skoro od 
�rodków transportowych przyjêto stawki bez zmian , to w podatku od nieruchomo�ci 
proponuje siê  przedsiêbiorcom  podnie�ã  o 0,20 gr  , co daje 0,5 % zwy¿ki natomiast 
podnosz¹c mieszkañcom od pozostaùych w tym ogródków itp. podnosimy o 0,3 gr, co daje 
wskaênik % 13.6 procent, dlatego  uwa¿a,  ¿e nie mo¿na a¿ tak przeskakiwaã i nie mo¿e siê z  
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tak¹ propozycj¹ pogodziã , bo tak siê dzieje ju¿ 3 rok, ¿e podwy¿ki s¹ takie , ¿e  mog¹  
spowodowaã brak wytrzymaùo�ci ludzi. Bo ludzie najczê�ciej emeryci ,a s¹ to najczê�ciej 
dziadkowie i babcie pùac¹ za swoje ogródki od 250 zù  do 300 zù w skali rocznej. 
Zdaniem radnego dla przedsiêbiorcy nie jest to du¿o, ale dla emeryta jest to du¿o i  nie byùoby 
takiego uszczerbku w bud¿ecie przeliczyù  to z pani¹ Skarbnik , gdyby  obni¿yã w podpunkcie 
�c� od pozostaùych gruntów  w tym zajêtych na prowadzenie statutowej dziaùalno�ci  po¿ytku 
publicznego ze stawki 0,25 zù za m2 na stawkê 0,24 zù m2, czyli o 0,1 gr ,a podwy¿szyã w 
punkcie 2 pod.�b� zwi¹zanych z prowadzeniem dziaùalno�ci gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich czê�ci na prowadzenie dziaùalno�ci gospodarczej ze stawki 18,90 zù za 
m2 na stawkê 19,20 zù za m2.Ponadto Wójt ma mo¿liwo�ã zwolnienia przedsiêbiorcy z 
podatki natomiast zwykùy  mieszkaniec musi speùniã zdaniem radnego tyle wymogów 
szczególnie papierowych , ¿e nawet nie przychodz¹ po to zwolnienie.  
W odpowiedzi na propozycje Wójt stwierdziù , ¿e liczyã mo¿na ró¿nie i przedstawiù 
wyliczenie, które w tej sytuacji pokazuje obni¿enie bud¿etu gminy. 
Pan Wójt przypomniaù , ¿e przedsiêbiorstwa te¿ skùadaj¹  niezbêdne dokumenty i jeszcze s¹  
publikowane, i¿ zostaù zwolniony. Zaproponowaù podniesienie o 0,5 zù przedsiêbiorcom  
bo niczyja to wina jak zakwalifikowano grunty. 
Innych propozycji nie zgùoszono. 
W zwi¹zku z powy¿szym Przewodnicz¹cy Rady Gminy poddaù pod gùosowanie kolejno 
propozycje stawek  tj.0,25 zù za m2  od gruntów pozostaùych , w tym zajêtych na  
prowadzenie dziaùalno�ci statutowej dziaùalno�ci po¿ytku publicznego. 
Rada w gùosowaniu   6 radnych �za� , 7 radnych � przeciwnych �/ 
M.Dzik,P.Gwó¿d¿,S.Solarz, T.Mospan,H.Mazur, J.Banasiewicz/  
0 gùosów �wstrzymaùo siê �  odrzuciùa powy¿sz¹ stawkê. 
Propozycje stawki 0, 24 zù za m2 , któr¹ Rada przyjêùa w gùosowaniu 11 gùosami �za�, 4 
gùosami �przeciwnymi  0 gùosów �wstrzymuj¹cych. . 
W zwi¹zku z obni¿eniem tej stawki Skarbnik Gminy poinformowaùa, ¿e bêdzie o  4,500 tys 
ubytku w bud¿ecie przy zaùo¿eniu , ¿e  Rada nie obni¿y innych stawek.  
W podpunkcie � b� zwi¹zanych z prowadzeniem dziaùalno�ci gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich czê�ci zajêtych na prowadzenie dziaùalno�ci gospodarczej  propozycja 
stawki 19,20 zù za m2. 
Rada Gminy przyjêùa  w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 1 gùosem �przeciwnym� , 0 gùosów 
�wstrzymuj¹cych � stawkê 19,20 zù za m2 zamiast 18,90 zù za m2. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy  
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy z powy¿szymi 
poprawkami,  która stanowi zaù¹cznik nr 10 do protokoùu. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù radnych z informacj¹ do podatku rolnego i 
poinformowaù , ¿e oczekiwaù od radnych  wprowadzenia do porz¹dku obrad wniosku o 
zmianie ceny ¿yta wniesionego  przez radnego Andrzeja Mitczaka na posiedzeniu komisji 
Rolno Bud¿etowej , która odbywaùa siê przed obradami sesji a , który nie zostaù zgùoszony w 
zwi¹zku, z czym proponuje przegùosowanie  wniosku radnego A.Mitczak. 
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Stwierdziùa, ¿e w obecnej chwili nie mo¿na gùosowaã wniosku i przypomniaùa, ¿e na 
posiedzeniu Komisji Rolno Bud¿etowej informowaùa Komisjê, ¿eby zgùosiùa wniosek radnego 
Andrzeja Mitczaka dot. obni¿enia ceny ¿yta do porz¹dku obrad jednak tak siê nie staùo. 
Radny Adam Wrona � Przewodnicz¹cy Komisji Rolno Bud¿etowej. 
Poinformowaù, ¿e po zakoñczonym posiedzeniu Komisji byù w biurze Rady Gminy i zapytaù 
siê czy ma wniosek zùo¿yã na pi�mie. 
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Pracownik biura Rady Gminy w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e nie, poniewa¿ bêd¹ skùadane 
przez Komisjê Rolno Bud¿etow¹ propozycje zmian stawek podatku od nieruchomo�ci  i 
wówczas zùo¿ony zostanie równie¿ wniosek radnego Andrzeja Mitczaka. 
Pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy  
Zapoznaùa Radê z tre�ci¹  § 80 pkt.1.Statutu Gminy oraz Ustaw¹ o samorz¹dzie gminnym  
przedstawiaj¹cym procedurê zgùaszania wniosków do porz¹dku obrad.   
Radny Adam Ry¿owski   
Zastanawia siê, wiêc gdzie tkwi bù¹d czy w porz¹dku obrad , czy  w tre�ci informacji do 
podatku rolnego , któr¹ otrzymali radni,  przytoczyù jej tre�ã,  co jest dla radnego 
jednoznaczne z tym , ¿e  Rada nie bêdzie podejmowaùa w tej sprawie uchwaùy, tym czasem w 
porz¹dku nie ma wniosku dot. podatku rolnego  radnego A.Mitczaka , wiêc zaùo¿ono z góry, 
¿e Rada przyjmie górn¹ stawkê ceny ¿yta i dlatego dla  radnego jest to sytuacja pasowa i 
powinna przej�ã na nastêpna sesjê.   
Krystyna Magda  Skarbnik Gminy  
Poinformowaùa , ¿e wùa�nie, dlatego powinien wcze�niej zostaã zgùoszony wniosek 
proponuj¹cy obni¿enie cenê ¿yta, pomimo , ¿e nie byùo to dotychczas praktykowane , 
wówczas w czasie przerwy zostaùaby przygotowany projekt uchwaùy.  
Radny Andrzej Mitczak  
Uwa¿a, ¿e po to jest sesja ,¿eby zgùaszaã wnioski,  bo nie jest wina radnego ¿e wniosek 
wpùyn¹ù na posiedzeniu Komisji Rolno Bud¿etowej , która odbyùa siê przed sesj¹ i zapisany 
zostaù we wnioskach Komisji i nie zostaù wprowadzony do porz¹dku obrad. Przypomniaù te¿ o 
obietnicy zùo¿onej przez pana Wójta Gminy o tym, ¿e obni¿y  podatek  rolny w b.r. i zarzuciù,  
¿e rolnicy z gminy Marciszów pùac¹ 100 % podatku rolnego , bo nigdy nie jest ten podatek 
obni¿ony uwa¿a, ¿e radca prawny powinien uczestniczyã w obradach sesji. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
W odpowiedzi przypomniaù , o odczytanym przez Sekretarza Gminy Statucie Gminy , który 
mówi o  procedurze przekazywania wniosków.  
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Przypomniaù , ¿e w u.r. radca prawny byù obecny na sesji kiedy uchwalane byùy stawki 
podatkowe i Rada popeùniùa ten sam bù¹d poprzedzaj¹c go identyczn¹ dyskusj¹  i pomimo , ¿e 
radca  dopu�ciù do gùosowania powstaùej wówczas sytuacji, to  wniosek nie przeszedù. 
Przypomniaù te¿ , ¿e to nie Wójt obni¿a lub podwy¿sza podatki, lecz Minister , a Rada 
nastêpnie ustala wysoko�ci stawek. Poprosiù o trzymanie siê litery prawa, na co zwracaù 
uwagê  ju¿ w u.r., ¿e nale¿y wyborcom przekazywaã prawdê , a nie jak to miaùo miejsce w 
ub.r ¿e nie zostawiono na Wójcie  tzw.�suchej nitki � twierdz¹c , ¿e  Wójt i Rada podnie�li 
podatki.Tym czasem Rada nie obni¿yùa stawek podatku , ale te¿ nie podwy¿szyùa i takie 
uzasadnianie prosiù  ¿eby mieszkañcom  przekazywaã. Zwróciù uwagê na fakt , ¿e radny 
Adam Wrona mógù nie wiedzieã o procedurze zgùaszania wniosków poniewa¿ funkcjê 
radnego i przewodnicz¹cego Komisji peùni stosunkowo krótko i nie zùo¿yù wniosku do 
porz¹dku obrad o wprowadzenie projektu uchwaùy obni¿aj¹cej cenê ¿yta, ale te¿  
przypomniaù, ¿e informacja do radnych dotarùa jak tylko byùa znana, czyli du¿o przed 
obradami sesji. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zaproponowaù pozostawienie sprawy , bo uwa¿a , ¿e  co by siê teraz nie zrobiùo bêdzie 
niezgodne z przepisami jednak uwa¿a , ¿e powinno siê byã konsekwentnym i czytaã 
wszystkie paragrafy zarówno w Statucie jak te¿ w Ustawie i zacytowaù, ¿e za porz¹dek obrad 
sesji odpowiada Przewodnicz¹cy Rady Gminy, w zwi¹zku, z czym powinny byã zdaniem 
radnego przygotowane dwa materiaùy,  czyli projekt uchwaùy obni¿aj¹cy cenê ¿yta , który 
bêdzie  
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poddany pod gùosowania i informacja do podatku rolnego. Tym bardziej , ¿e takie sytuacje 
byùy ju¿ stosowane np. przy udzielaniu absolutorium dla Wójta Gminy s¹ przygotowywane 
dwa projekty uchwaù za przyjêciem i nie przyjêciem. W zwi¹zku  powy¿sz¹ sytuacj¹ radny 
prosi ¿eby na przyszùy rok tak zostaùo zrobione, czyli przygotowaã dwa projekty uchwaù  do 
porz¹dku obrad i  poprosiù  o przej�cie do kontynuowania porz¹dku obrad. 
Pani Skarbnik stwierdziùa, ¿e poniewa¿ Wójta Gminy dostarcza  informacje o wysoko�ci ceny 
¿yta, wiêc nie mo¿e przygotowaã drugiego projektu uchwaùy  w tej sprawie. 
Radny Adam Ry¿owski  
Uwa¿a, ¿e na wniosek Przewodnicz¹cego Rady Gminy ma prawo i obowi¹zek wprowadziã do 
porz¹dku obrad sesji wnioski komisji .  
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Podsumowuj¹c sytuacje , przypomniaù, dlaczego zostaùa przesuniêta sesja o tydzieñ jak te¿ 
posiedzenia komisji, poniewa¿ nadarzyùa siê mo¿liwo�ã otrzymania �rodków na adaptacjê 
przedszkola w Marciszowie i mówiù wówczas, ¿e radni otrzymaj¹ informacje o cenie ¿yta i 
tak siê staùo, wiêc uwa¿a , ¿e dziaùanie Rady jest prawidùowe i przypomniaù o zapytaniu 
Przewodnicz¹cego Rady Gminy na pocz¹tku obrad czy s¹ inne propozycje lub uwagi do 
porz¹dku obrad natomiast, o stawce ceny ¿yta zadecydowaù  Minister i nie byùa to niczyja zùa 
wola. Tym czasem prac na terenie gminy wykonuje siê bardzo du¿o czego ci¹gle wszyscy 
¿¹daj¹ , a Rada nie ma �rodków na  dopùatê dla rolników i nie nale¿y odwoùywaã do innych 
gminy. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wprowadzenia zmiany do uchwaùy Nr XXVI/145/08 Rady  
  gminy Marciszów z dnia 25 wrze�nia 2008 r. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù-11 do 
protokoùu. 
Gra¿yna Dudczyk insp.d/s Rady Gminy  
Poprosiùa o gùos i wyja�niùa sprawê dot. braku wniosku radnego Andrzeja Mitczaka w 
porz¹dku obrad uzasadniaj¹c to zaj�ciem tym , ¿e posiedzenie Komisji Rolno Bud¿etowej w 
czasie , której zgùoszono propozycje zmian wysoko�ci stawek podatkowych oraz wniosek 
radnego o obni¿enie ceny ¿yta,  odbywaùo siê tu¿ przed obradami sesji. Komisja ustaliùa , ¿e 
zostan¹ one przez Przewodnicz¹cego Komisji w czasie obrad sesji przedstawione. 
Potwierdziùa  te¿ , ¿e radny Adam Wrona � przewodnicz¹cy komisji w czasie przerwy 
przyszedù do biura Rady Gminy z zapytaniem, czy ten wniosek nale¿y sporz¹dziã na pi�mie, 
na co pracownik biura Rady  odpowiedziaùa, ¿e nie poniewa¿ bêd¹ skùadne inne wnioski dot. 
stawek podatkowych, wiêc zostanie równie¿ zùo¿ony wniosek radnego A.Mitczaka , bo nie 
przypuszczaùa, ¿e wniosek radnego nie zostanie przedstawiony  tylko dlatego , ¿e nie jest w 
formie pisemnej zgodnie ze  Statutem  Gminy i Ustaw¹ o samorz¹dzie gminnym.  
Przytoczona procedura bezpo�rednio z tekstów przepisów w momencie nie przyjêcia wniosku 
radnego przez  panie Skarbnika Gminy i Sekretarza pokazuj¹ca , ¿e nie zostaùa zachowana 
procedura skùadania wniosku, co w konsekwencji spowodowaùo, ¿e wniosek radnego 
Andrzeja Mitczaka w sprawie obni¿enia ceny ¿yta do podatku rolnego do kwoty 50 zù za 1 ha 
przeliczeniowy nie zostaù wprowadzony do porz¹dku obrad sesji.  
Pracownik biura Rady poinformowaùa, ¿e jest jej bardzo nieprzyjemnie z tego powodu i 
przeprosiùa przewodnicz¹cego Komisji Rolno Bud¿etowej i wnioskodawcê  za zaistniaùy 
incydent.  
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Ad.9. 
Interpelacje i zapytania radnych  
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Zwróciù siê z zapytaniem w sprawie naprawy dróg gminnych do zimy w Pustelniku , 
Nadgórniku.  
Wójt odpowiedziaù , ¿e po sprawdzeniu ich stanu , gdyby miaùa kosztowaã do 20 tys ,to  prace 
na tej drodze zostan¹ jeszcze w b.r. wykonane. 
Radny zwróciù siê te¿ z pro�b¹ o zasypanie  wyrwy w Pustelniku na kolonii w okolicy lasu. 
Ad.10. 
Sprawy ró¿ne  
Radna Czesùawa Olejniczak 
Zwróciùa siê  z pro�b¹ o sporz¹dzenie informacji n/t  stanu  o�wietlenia na terenie naszej 
Gminy. 
Wójt odpowiedziaù, ¿e zostanie taka informacja sporz¹dzono. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê do Wójta Gminy z pro�b¹ o  postawieniu  na cmentarzach komunalnych po dwa 
pojemniki na plastiki i na szkoùo, ¿eby ludzie wrzucali tam zu¿yte znicze szczególnie przed 
�wiêtem Wszystkich Úwiêtych. 
Przypomniaù te¿ o braku  telefonu w �wietlicy w Wie�ciszowicach, który miaù byã zaùo¿ony 
rok temu. 
Pan Wójt przemy�li t¹ propozycjê dot kubùów, a umowa odno�nie telefonu jest w trakcie. 
Radny zwróciù siê te¿ w sprawie maj¹cego wej�ã w ¿ycie tzw. Funduszu soùeckiego , z 
którego �rodki  maj¹ byã do dyspozycji soùectwa, dlatego prosi, jak ju¿  bêd¹ materiaùy o 
zorganizowanie  spotkania z soùectwami ¿eby byùy zorientowanie w tej sprawie.. 
W odpowiedzi Wójt poinformowaù , ¿e tak bêdzie jak tylko bêd¹ jakie� materiaùy. 
Radny zwróciù siê w sprawie dokonania poprawek m.in.  krawê¿nika na drodze przy posesji 
pana A.Mellera w Wie�ciszowicach. 
Soùtys Kazimierz Nowakowski  
Zwróciù siê w sprawie drogi w Pastewniku , która miaùa  byã  wykonywana przez pana 
A.Mellera  póù roku temu , a której nie wykonano. 
Soùtys Mirosùaw Wolak 
Zwróciù siê z zapytaniem czy jest mo¿liwo�ã uzyskania tùucznia na drogi dojazdowe do póù 
m.in. do posesji pani Haliny Rzeszutek. 
W odpowiedzi Wójt poinformowaù , ¿e jak bêd¹ �rodki to  zostanie to wykonane, poniewa¿ 
jest to droga inwestycja  
Radna Teresa Mospan     
Zwróciùa siê do radnej Powiatu pani Marii Bych w  sprawie remontu drogi powiatowej w 
Ciechanowicach na odcinku od byùej �Techmy � do Ciechanowic. 
Radna w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e w miesi¹cu listopadzie bêdzie ta droga. 
remontowana.  
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zapoznaù z informacj¹ � analiz¹ dotycz¹cej pracy bibliotek publicznych  na terenie gminy 
Marciszów zwracaj¹c siê szczególnie do Komisji O�wiaty z pomoc¹ w rozwi¹zaniu problemu 
dot. braku doci¹¿enia i prowadzenia bibliotek przez bibliotekarzy jednak musz¹ w tym chcieã 
uczestniczyã zarówno  dzieci jak te¿  mùodzie¿. O niczym nie przes¹dza jednak prosz¹c o 
takie dane zwróciù uwagê przedstawion¹ sytuacjê w opracowanej analizie. 
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Radna Zofia Siudak Przewodnicz¹ca Komisji O�wiaty 
Ustosunkowaùa siê do przedstawionej analizy prosz¹c o dostarczenie materiaùu , którym na 
posiedzeniu najbli¿szej Komisji siê zajmie i równie¿ uwa¿a, ¿e  biblioteka mo¿e du¿o wiêcej 
wykonywaã prac. 
Pani Maria Bych kierownik referatu rolnictwa i ochrony �rodowiska Urzêdu Gminy 
Poinformowaùa , ¿e zostaù przygotowany program usuwania wyrobów azbestowych  na 
terenie Gminy  i jest do wgl¹du jak te¿ to, ¿e jego wykonawca proponuje wspóln¹  analizê  w 
poùowie miesi¹ca listopada. 
Przewodnicz¹cy Rady zaproponowaù ¿eby przeanalizowaã go na najbli¿szym posiedzeniu 
Komisji Infrastruktury z  udziaùem  wszystkich radnych. 
Henryk Mazur - Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zapoznaù Radê z tre�ci¹ zùo¿onych skarg na dziaùalno�ã Wójta Gminy od dwóch 
mieszkañców Gminy tj. pana Sebastiana Czapliñskiego zam.przy ul.Gùównej nr 39/1 w 
Marciszowie  dot. niezwùocznego wykonania wymiany pionu wodnego odprowadzaj¹cego 
wodê do lokalu przez niego zamieszkiwanym  oraz pana Stanisùawa Grucy zam.przy 
ul.Gùównej nr 114 /1 dot. odwlekania wykonania prawomocnego wyroku Sadu Rejonowego 
w Kamiennej Górze orzekaj¹cego eksmisjê Krzysztofa Grucy z lokalu mieszkalnego przy 
ul.Gùównej 114/1 oraz nakazuj¹cego przydzielenie Krzysztofowi Grucy mieszkania 
socjalnego i zaproponowaù rozpatrzenie ich na najbli¿szym posiedzeniu przez Komisjê 
Infrastruktury Technicznej ,   
której przedmiotem dziaùania s¹ sprawy m.in. gospodarki komunalnej i mieszkaniowej oraz 
zaopatrzenie wsi w wodê. 
Pan Wójt Gminy przybli¿yù szczegóùy sprawy  zawarte w skargach i stwierdziù, ¿e  je¿eli 
byùby lokal socjalny na terenie Gminy Marciszów to i tak wolaùby przydzieliã np.  
mieszkañcowi  Domu Dziecka , bo w przeszùo�ci otrzymaù ju¿ taki lokal czùowiek 
nadu¿ywaj¹cy alkoholu,  to do obecnej chwili zadùu¿enie za czynsz wzrosùo do 160 tys 
Jednak, je¿eli Rada bêdzie uwa¿aùa , ¿e tak jest prawidùowo , to tak zadecyduje / je¿eli bêdzie 
taki lokal socjalny, bo teraz takich Gmina nie posiada /.Nawet jak zostan¹ wybudowane takie 
lokale to nie wie czy Rada zdecyduje siê przydzieliã  lokal ludziom , którzy go zniszcz¹ i nie 
pùac¹ za czynsz i uwa¿a, ¿e w takiej sytuacji nale¿y takie osoby wysùaã na przymusowe 
leczenie.   
Pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy  
Poinformowaùa, ¿e odpowiedê na skargi nale¿y udzieliã w formie uchwaùy podjêtej przez 
Radê Gminy. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej zamkniêcia. 
 
protokoùowaùa                                                                       Przewodnicz¹cy Rady Gminy 
Gra¿yna Dudczyk                                                                            Henryk Mazur 
Insp.d/s Rady Gminy    
 
 
 


